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AJÁNDÉKOZOTT VAGY 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2025. február 23. 
 

Ma szeretnék a Szent Szellemről szólni, egy kicsit talán olyan módon, ahogy eddig még nem 
tettem. Mindig más-más megközelítés minden üzenet. Akárhányszor beszélünk róla, mindig kapunk 
új látást, új megvilágítást Isten Szellemének a munkájáról és, ha azt gondoljuk, hogy erről is 
mindent tudunk, akkor tévedünk. Folyamatosan kapunk Istentől új látást, új kijelentést. Akik tegnap 
a Házasság művészete szemináriumot vezették, mondták, hogy már sok ilyet rendeztek, de mindig 
találnak új és új kijelentést, mert a Biblia ilyen. Milliószor elolvasod Isten Igéjét és igazából a hited 
akkor növekszik, amikor az Ige megszólít téged, amikor kijelentést kapsz Isten Igéjéből.  

Ezért imádkozott Pál a hívőkért, hogy adjon bölcsességnek és kijelentésnek szellemét az Ő 
megismerésében. Ugye tudjuk azt, hogy önmagában a betű megöl és a Szellem az, ami megelevenít. 
A betűhöz bárki hozzáférhet. A Bibliát bárki el tudja olvasni és igazából az ihlető, a szerző az, aki 
el tudja nekünk magyarázni, hogy Isten mit szeretne közölni velünk, úgyhogy a Szent Szellem nem 
hagyható ki a történetből. Isten Szelleme nélkül nem tudunk növekedni és Isten nem véletlenül küldte 
el a Szent Szellemet. Sajnos számos olyan hívő testvérünk van, meg számos olyan közösség, 
ahonnan a Szent Szellemet kizárták, vagy csak részben engedték be. Ha a Szent Szellemet kizárjuk, 
a Szent Szellem ajándékait, a Szent Szellem munkáit kizárjuk a gyülekezetből, akkor magát Istent 
zárjuk ki a gyülekezetből. Lehet, hogy ez így még nem fogalmazódott meg az emberekben, mert 
teszik ezt olyan hívő emberek, akik egyébként szeretik Istent.  

Nem kritikaként mondom, hanem inkább figyelmeztetésként, felszólításként, hogy Isten nem 
véletlenül küldte el a Szent Szellemet! Ha az ember egyedül képes lenne megállni a világban, képes 
lenne megállni a sátán ravaszságaival, gonoszságaival szemben, akkor nem lenne szükség a Szent 
Szellemre. Talán az egyéni életünkben, a hívő életünkben sem annyira tudatos a Szent Szellem 
jelenléte, mint amennyire tudatos kellene, hogy legyen és azt az ajándékot, akit Isten adott, - mert 
egy személyről van szó, a Szent Szellem személyéről -, nagyon sokszor figyelmen kívül hagyjuk az 
életünk sok-sok területén. Nagyon sok áldástól fosztjuk így meg magunkat, ezt elmondhatjuk talán 
mindannyian és ma éppen azért lesz erről szó, hogy lássuk ezt.  

Azt a címet adtam az üzenetnek, hogy: Ajándékozott vagy. Azt a címet is adhattam volna, hogy: 
Vajon ki ural téged? Ki vezet téged? Föl lehet tenni ezt kérdést. Az ember életében számos olyan 
helyzet van, amikor döntéseket kell hozni. Sőt, minden nap vannak ilyen helyzetek és miért adta az 
Úr a Szent Szellemet? Azért, mert az életünk minden területét szeretné vezetni. Ezt nem erőszakkal 
szeretné tenni, hanem olyan módon, hogy mi ebben partnerek legyünk és önként hagyjuk, hogy a 
Szent Szellem vezessen bennünket. De tudjuk, hogy az ember nem ilyen, eléggé önző, makacs és 
általában mindent jobban szeret tudni, mint Isten és akkor, amikor bajba kerülünk, akkor meg 
szaladunk Istenhez: Uram, miért történt mindez?  

Az elején kezdem, mert a Szent Szellem mindjárt a Biblia első lapján ott van. Látjuk a világ 
teremtésénél, hogy Isten Szelleme lebegett a vizek fölött, mert a föld kietlen, puszta volt. Tehát 
látjuk, hogy a pusztaságból, hogy élet legyen, hogy élet sarjadjon, ahhoz Isten Szellemére volt 
szükség. A Szentháromság tagjai: Atya, Fiú, Szent Szellem, vagy akik úgy ismerik, hogy Szent 
Lélek, akkor Őróla van szó. Bár az újszövetségi fordítás több mint 160-szor nevezi pneumának, 
azaz szellemnek, a pszükhé egy más dolog, a görögben az a lélek. Tehát tudjuk azt, hogy Isten nem 
lélek, hanem Isten Szellem, ahogy a János evangélium negyedik fejezetében is írva van és akik 
imádják, szükséges, hogy szellemben és igazságban imádják Őt.  

Jézus megígérte a tanítványoknak a Szent Szellemet, de a történet sokkal előrébb kezdődik, mert 
az ószövetségi próféciák is megígérték, hogy Isten el fogja küldeni a Szellemét minden testre. 
Tudjuk azt, hogy az ember bukása miatt Isten és az ember szelleme elkülönült, megszakadt az élő 
kapcsolat Isten és ember között. Ez a bűnbeesés miatt történt, az Isten Szelleme és az ember 
szelleme elkülönült egymástól. Jézus eljövetelének éppen ez volt a célja, ez volt a lényege, hogy az 
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ember visszakerülhessen arra a helyre, ahova őt Isten eredetileg tervezte és az ember normális helye 
az Istennel való élő kapcsolat, élő közösség. Az ember nem tudta helyreállítani ezt a közösséget, 
ezért volt szükség a megváltóra, ezért volt szükség Jézusra, aki eljött, mint Megváltó, mint 
Üdvözítő, mint Szabadító. Elrendezte a bűn problémát, ami Isten és ember közé állt, Ő maga 
vállalta fel a bűneinket, Ő maga lett bűnné értünk és az Ő sebeiben meggyógyultunk. Akik 
elfogadják az Ő keresztjének a munkáját, ők újjászületnek, új teremtéssé válnak Krisztusban, 
olvassuk a 2Korinthusi levél 5,17 igeversben. Talán a múlt alkalommal is elhangzott, hogy aki 
Krisztusban van, új teremtés, a régiek elmúltak. Isten Szelleme által a mi szellemünk új teremtéssé 
válik. Egy új élet lesz abban az emberben, aki elveszett volt.  

Itt nem a fizikai létezésről beszélek, mert az élet és a létezés, az két különböző dolog, itt a 
dzoéról beszélünk, az isteni fajta életről. Az az isteni fajta élet, ami nincs meg a pogány emberben. 
A pogány ember szelleme elkülönült Istentől és ha ebben az állapotában marad, akkor örökre 
elveszett marad. Isten Szelleme végzi el ezt a munkát, újjáteremti a mi bensőnket, újjáteremti a 
szellemünket, amit nem teremt újjá, az a lelkünk. Tehát az érzelmünket, az értelmünket és az 
akaratunkat nem teremtette újjá. Jézus kifizette az árat a testünkért is, de a testünk megváltása még 
nem történt meg, még mindig ebben a fizikai testben élünk. Majd az Úr második eljövetelekor 
kapunk egy olyan testet, amilyen most az Övé, amiben már nincs halál. Nem fog az ember 
meghalni, nem lesz szenvedés, egy megdicsőült testet fogunk kapni, amit semmilyen szinten nem 
érint a bűn.  

Nagyon sokszor hallani hívőktől, hogy bűnösök vagyunk. Mi nem vagyunk bűnösök, mi 
megigazultak vagyunk! Ez ugye többször lehet hallani, halljátok ti is. A mi állapotunk Isten előtt 
megigazult. Az nem azt jelenti, hogy egy megigazult ember nem követ el bűnt, nem követ el 
céltévesztést és amin nekünk kell dolgozni, az a lelkünk. Isten azért adta a Szent Szellemet, hogy 
Őáltala vezessen bennünket. Ő nem uralkodni akar rajtunk. Az uralkodás a sátán természete, aki 
erőszakkal le akarja uralni az embert és rá akarja kényszeríteni az akaratát az emberre, de a Szent 
Szellem nem ilyen. Ő meghagyja a szabad választást nekünk és eldönthetjük, hogy követjük Őt, 
vagy inkább követjük a hústestünk kívánságait, vagy éppen a gonosz tervét és a gonosz szándékát. 
Egyfajta szellemi gyarmatosítás folyik és keresztények körében is és ezt a szellemi gyarmatosítást 
az ördög végzi embereken keresztül. Sokféle területen élünk és mivelhogy mi, hívő keresztények is 
kint élünk a világban, ott van a munkahelyed, ott dolgozol, esetleg Krisztus nélküli emberek között és 
bizony befolyásolva vagyunk a világtól.  

Kérdés az, hogy mennyire hagyjuk magunkat befolyásolni. János írja az első levelében, hogy „Ne 
szeressétek a világot, se azokat, amik a világban vannak.” A világ máshogyan működik, de mi 
mégis ebben a világban vagyunk, ebben a világban kell nekünk megállni, ebben a világban kell 
nekünk helytállni hívőként és bizony, helyes döntéseket kell hoznunk és ez napjainkban nem egy 
olyan egyszerű dolog. Nem könnyű dolog helyes döntéseket hozni, néha megvetnek érte, kritizálnak 
érte, kinevetnek érte, azt mondják, hogy te nem vagy eléggé modern, meg le vagy maradva, el vagy 
maradva. De Isten nincs elmaradva sehonnan! Isten mindig modern és az is marad minden korban, 
minden időben. Tehát, amit ma az emberek modernségnek neveznek, az a sátán megtévesztése.  

A sátán elnyomása minden olyan dolog, minden olyan ideológia, ami Isten Igéje ellen emeltetett. 
Pál azt mondja, még a gondolatot is le kell rombolni, ami Isten Igéje ellen emeltetik és ebben a 
világban van bőségben olyan terület, ahol szeretne bennünket elnyelni a világ. Ilyen mondjuk a 
gender kérdés, ami egy teljesen sátáni, teljesen ördögi ideológia. Vádolják folyamatosan a 
keresztényeket, hogy ők gyűlölik például a másneműeket, meg a másképp gondolkodókat. Mi nem 
azt az embert gyűlöljük, hanem mi azt a sátáni ideológiát gyűlöljük, ami megtéveszti azokat az 
embereket, akikért a Krisztus meghalt. Nekünk nem az emberekkel van elsősorban a problémánk, 
hanem azokkal a téves ideológiákkal, amit a sátán próbál elhitetni az emberekkel és bizony, a saját 
erőnkből, a saját nagy okosságunkból nem nagyon tudunk megállni, ezért ahhoz, hogy erőt kapjunk, 
hogy mi Isten bölcsességében járjunk, hogy bölcs döntéseket hozzunk, ahhoz Isten adott nekünk 
segítőt. 
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Van egy társunk, aki mindig ott van velünk, mindegy, hova megyünk. Ha a közértbe mész, akkor 
is ott van, ha a gyülekezetbe jössz, akkor is ott van veled, vagy ha éppen bevásárolsz, vagy a 
kiskertedet kapálgatod, Ő akkor is ott van. Mindig ott van és mindig szeretne neked segíteni. Kérdés 
az, hogy mennyire hagyjuk Őt figyelmen kívül, mennyire figyelünk rá, mennyire hagyjuk, hogy Ő 
vezessen bennünket, vagy éppen azt mondjuk, hogy mi úgyis jobban tudjuk! 

Nézzük meg először a pünkösd napi eseményeket! A Biblia világosan ír erről az Apostolok 
cselekedetei 1,7–8-ban. Itt a tanítványok azt kérdezték, hogy mikor jön el a vég, mikor lesznek az 
utolsó idők, mikor jön vissza Krisztus, de Jézus nem válaszolt nekik, azaz válaszolt, de nem úgy, 
ahogy ők gondolták.  

Apostolok cselekedetei 1,7. 
7. Monda pedig nékik: Nem a ti dolgotok tudni az időket vagy alkalmakat, melyeket az Atya 

a maga hatalmába helyezett. 
Nekünk nem azzal kell foglalkozni, hogy Jézus mikor jön vissza, mert Jézust várjuk minden 

pillanatban. Minden pillanatban készen kell, hogy legyünk. A Máté evangélium 24–25. fejezete 
pontosan erről szól, amikor Jézust az utolsó időkről kérdezték és ott Jézus példabeszédeket mondott a 
tíz szűzről és a talentumokról. A példabeszéd is világosan arra mutat rá, hogy legyünk mindenkor 
készen. Bármikor jöhet a vőlegény és nekünk az a dolgunk, mint a tíz szűznek, hogy világítsunk és 
legyen bőséggel olaj a lámpánkban, hogy tudjunk ebben a sötétségben világosság lenni és világítani a 
világban. Ez a mi dolgunk és ezért küldte Isten a Szent Szellemet, ahogy az Apostolok cselekedetei 
1,8 versében is olvassuk:  

Apostolok cselekedetei 1,8. 
8. Hanem vesztek erőt, minekutána a Szent Szellem eljön reátok; és lesztek nékem tanúim 

úgy Jeruzsálemben, mint az egész Júdeában és Samariában, és a földnek mind végső határáig. 
A Szent Szellem nincs időhöz és térhez kötve. Ő mindenütt jelenlévő. Azt mondja az Írás, hogy 

még az Isten mélységeit is vizsgálja. A másik az, hogy „vesztek erőt”. Milyen erőt veszünk? Sokan 
úgy gondolják, hogy Isten Szelleme csak egy személytelen erő. Az elektromosság valószínűleg az és 
van még sok személytelen erő, de Isten személy, aki erőt tud nekünk adni. Milyen erőt tud adni? Nem 
fizikai erőről van csupán szó, hanem arról, hogy tud adni kitartást, bátorítást, tud adni lendületet 
ahhoz, hogy mi Isten akarata szerint cselekedjünk. 

A következő fontos rész azt mondja: „lesztek nékem tanúim úgy Jeruzsálemben, mint az egész 
Júdeában és Samariában, és a földnek mind végső határáig.” Egy nagyon fontos dolgot el kell 
mondani a Szent Szellemről: a Szent Szellem nem rólad, rólam vagy másról tesz bizonyságot. A 
Szent Szellem Jézusról tesz bizonyságot. Meg kell tanulnunk, hogyan tegyünk bizonyságot. Sokszor 
keresztény testvérek kijönnek bizonyságot tenni, aztán az ő nagy hitükről tesznek bizonyságot. 
Rendben van, hogy van hited, de hite mindenkinek van. Ha mi bizonyságot teszünk, annak arról kell 
szólnia, hogy Jézus mit végzett el a kereszten és Jézust kell dicsőítenie. A Szent Szellem nem azért 
adatott, hogy valamilyen szolgálót ünnepelt sztárrá, vagy félistenné tegyen. Elnézést a kifejezésért, de 
nagyon sokszor így viselkednek olyan szolgálókkal, vagy szolgálatokkal, vagy akár személyekkel, 
akik ajándékozottak és úgy gondolják, hogy ezek az emberek sokkal különbek. Olyan képességeket 
tulajdonítanak felkent embereknek, ami nekik nincs meg, de megvan a Szent Szellemnek. Minden 
Krisztust kell, hogy dicsőítse! Ha feltámad a halott a szolgálatodban, akkor az Krisztust kell, hogy 
dicsőítse, nem téged, hogy neked milyen hatalmas keneted van. Ez nagyon nagy divat lett 
karizmatikus körökben. Odajönnek és le akarják mérni, hogy mekkora volt a kenet. Mivel méred meg 
és hogyan?  

Amikor először bejöttem a gyülekezetbe, soha nem felejtem el, ez sok évvel ezelőtt volt, már 
lassan harminc. Beültem leghátulra és akkor egy nevető kenet volt jelen. Az emberek szabadok 
voltak, nevettek, dicsőítették Istent. Katolikus háttérből jöttem, nekem ez nagyon furcsa volt. Erősen 
gondolkodtam, hogy menjek vagy maradjak, de valami, pontosabban valaki odaragasztott a székhez 
és mondták, hogy itt mekkora a kenet, én meg csak ültem ott és nem éreztem semmit és nem is 
értettem, hogy miről beszélnek. Nagyon sokszor keresztények használják ezt a „kánaáni nyelvezetet”. 
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Ez a keresztény nyelvezet, amit a világ nem ért. Próbáljunk meg érthetően beszélni a világgal! Ha 
világi emberrel beszélsz és elmondod neki, hogy mekkora volt a kenet a gyülekezetben, akkor néz rád 
értetlenül, hogy miről beszélsz és nem tudja hova tenni. Néha próbáljunk meg azért érthetőek lenni. 
Nem mindig egyszerű nekem sem, de sokkal jobb, ha megértik mások is. Itt a Szent Szellem erejéről 
van szó. 

Tehát azt mondja, hogy: vesztek erőt és a Szent Szellem mindig Jézust fogja dicsőíteni, 
folyamatosan. Szent Szellem nélkül nem tudunk elvégezni semmit. Nem tudjuk a családunkat és 
senkit sem az Úrhoz vezetni. A mi képességeink ehhez kevesek és korlátozottak, de képesnek kell 
lennünk arra, hogy jól együtt tudjunk működni a Szent Szellemmel. Ebben viszont tudunk fejlődni. 
Ezért mondja az Írás, hogy nekünk az értelmünkön és az akaratunkon kell elsősorban dolgozni. Meg 
kell újítani az elménket és el kell kezdenünk úgy gondolkodni, ahogy Isten gondolkodik rólunk és ezt 
kell tolmácsolnunk a világ felé. A Szellem ebben nekünk segítségünkre van, de ha a Szellem 
segítségét figyelmen kívül hagyjuk, akkor száraz lesz minden. 

 Mi nem tudjuk meggyőzni az embereket. Nem is a mi dolgunk ezt tenni. Nekünk a feladatunk, 
hogy bizonyságot tegyünk, hogy jól tegyünk bizonyságot, a bizonyság Jézusról szóljon, hogy Ő mit 
végzett el az életünkben és ne rólunk szóljon, ne váljon ez egyfajta dicsekvéssé. Sajnos nagyon sok 
szolgáló, szolgálat és hívő bukott el azon, hogy többet gondolt magáról, mint aki valójában. Ne 
felejtsétek el, hogy mi Isten edényei vagyunk, akikbe Isten kitöltötte az Ő olaját és azt akarja, hogy ez 
az olaj áradjon! Isten fogja elvégezni a munkát, de rajtunk keresztül. Ehhez nekünk megfelelően kell 
hozzáállni és nem magunkat előtérbe helyezni, hanem Jézus Krisztust, aki a Megváltó.  

Apostolok cselekedetei 1,4–5. 
4. …el ne menjenek Jeruzsálemből, hanem várják be az Atyának ígéretét, melyet úgymond, 

hallottatok tőlem: 
Azt mondja, hogy sehova ne menjenek anélkül, hogy a Szent Szellem velük nincs. Az ötös versben 

elmondja, hogy 
5. Hogy János ugyan vízzel keresztelt, ti azonban Szent Szellemmel fogtok megkereszteltetni 

nem sok nap múlva. 
Egy olyan dolog történt velük, ami nem volt meg az átlag hívőnek az ószövetségben sem. Az ószö-

vetségben is Isten az Ő Szelleme által munkálkodott, az Ő Szelleme és a próféták, papok és királyok 
által történtek dolgok, mert Isten a Szellemét rajtuk keresztül árasztotta ki és ők voltak Isten 
felkentjei, hogy az Ő munkáját végezzék. Az átlag hívő, az átlagember nem részesedett Isten 
Szellemének ajándékaiból, csak a prófétákon és a papokon keresztül. Ezt nagyon sokszor 
összekeverik az emberek az ószövetségben. Nézzünk egy-két példát!  

Jóel 2,28–29. 
28. És lészen azután, hogy kiöntöm Szellememet minden testre, és prófétálnak a ti fiaitok és 

leányaitok; véneitek álmokat álmodnak; ifjaitok pedig látomásokat látnak. 
29. Sőt még a szolgákra és szolgálóleányokra is kiöntöm azokban a napokban az én 

Szellememet. 
Óriási ígéret volt ez akkor és ha ez nem történt volna meg, akkor még nem jött volna el a 

Megváltó. A mai napon viszont mindez valóság. Nem azt mondja a fenti rész, hogy csak felkent 
szolgálókra, prédikátorokra, vagy papokra fogja kitölteni a Szellemét, hanem minden testre és 
mondjad nyugodtan: az én testemre is! Igen, Isten téged felkent, ajándékozott vagy. Isten ajándéka ott 
van benned és ott van rajtad. Megtörténhet veled az – és nem kell, hogy prófétához menj –, hogy Isten 
akár rajtad keresztül is prófétál. Nem azt mondja, hogy a prófétákon keresztül fog neked próféciát 
adni. Ez is egy óriási megtévesztés! Igen, a prófétán keresztül is adhat Isten neked kijelentést, de te a 
saját magad prófétája is lehetsz, hiszen Isten Szelleme adhat neked kijelentést.  

Ha egy prófécia neked valami megdöbbentő dolgot mond, amit te nem tudsz már amúgy is, nyu-
godtan dobd ki! Elnézést, hogy ilyet mondok, de akkor az nem Isten Szellemétől jött. Nagyon sokszor 
láttuk és hallottuk, amikor egy hamis próféta tönkretette valakinek az életét, a szolgálatát. A prófé-
ciában mindig benne van az edény, az az edény, akin keresztül a prófécia átjön és nem biztos, hogy 
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minden Isten Szellemétől jön. Ezt nagyon meg kell vizsgálni az Ige fényében. Ezért tanítja világosan 
a Biblia, hogy nem a prófétát kell megítélni, hanem a prófétának a prófétálását, mert a prófétát megí-
télhetem, ő nem tökéletes, ahogy egyikünk sem. Tehát nem a prófétát, hanem a próféciát kell meg-
ítélni! Nagyon nagy „divat” lett a prófétai szolgálat, ami nem baj, nagyon jó és teljesen biblikus. Te-
hát félre ne értsétek, de az a módja, amikor egy próféta nem hagyja, hogy a próféciáját a gyülekezet 
a Biblia alapján megítélje, az nem biblikus prófécia. Meg kell vizsgálni az Ige fényében. A prófécia 
nem mondhat ellen Isten Igéjének. Isten Szelleme nem kárhoztat, például. A prófécia intésre, buz-
dításra, feddésre van. Az nem azt jelenti, hogy Isten Igéje nem figyelmeztethet, vagy nem feddhet 
meg.  

Fülöp lányai próféták voltak. Pál apostol éppen Jeruzsálem felé igyekezett, hogy igazolja az ő 
szolgálatát az apostolok és az ottani tanítványok előtt. Ez a harmadik szolgálati útja után volt. Fülöp 
két lánya, akik próféták voltak prófétáltak Pál apostolnak, hogy téged meg fognak kötözni, veled ez 
történik, meg az történik Jeruzsálemben. Ami meg is történt, el is fogták Pál apostolt, de Pál ettől 
nem nagyon lepődött meg. Valahol ezt tudta a szívében. 

 Ha nem olyan próféciát kapsz, amit te egyébként is tudsz a szívedben, akkor nagyon nézd meg 
Isten Igéjét! Pált eltiltotta a Szent Szellem, hogy ne oda menjen Evangéliumot hirdetni, ahova ő 
gondolta, hanem inkább menjen más irányba és akkor ment el Filippibe, Macedóniába. A Szent 
Szellem vezetni akar bennünket a szolgálatban, de vezetni akar téged a saját hívő életedben is és az 
élet minden területén.  

Tudjad azt, hogy a Szent Szellem ott él benned! Ha be vagy töltekezve Szent Szellemmel, akkor 
teljes vagy és akár prófétálhatsz is. Kik tehetik ezt? A ti fiaitok is és a ti leányaitok is. Isten Szel-
leme nincs bilincsbe verve. A Biblia világosan írja a 2Korinthusi levél harmadik részében, hogy 
ahol Isten Szelleme, ott a szabadság. Isten nincs korlátozva senkinek sem a neméhez, sem a ko-
rához. Akár gyerekeken keresztül is Isten kijelenthet bármit az Ő Igéjéből és akár prófétálhat is. Ál-
mokat álmodnak, látásokat látnak. Sőt még a szolgákra és szolgálóleányokra is kitöltöm azokban a 
napokban az én Szellememet. Tehát mindenkire. Mindenkire, aki befogadja. Arra, aki újjászületett, 
aki Krisztusban van és aki elfogadja az Urat. Tehát te ajándékozott vagy! 

 Tegnap is elhangzott, hogy az ajándékkal mit nem illik csinálni. Tehát ha Isten ad egy aján-
dékot, akkor mit nem illik csinálni? Nem illik visszautasítani. Igaz? Azzal az ajándékozót meg-
sérted. Ezt nagyon sokan megteszik. Visszautasítják az ajándékainak egy részét.  

Az eretnek szó azt jelenti, hogy válogatni. Azt jelenti, hogy egy részt elfogadok az Igéből, egy 
részt meg nem fogadok el az Igéből. Innen jönnek az eretnek tanítások, a hamis tanítások, hogy egy-
szerűen kidobjuk az Isten ajándékainak felét, mert azt mondjuk, hogy ez nekem nem kell, ez nekem 
nem hasznos, Isten eltévesztette, Isten nem tudta, hogy milyen ajándékot adjon nekem! Ez gya-
korlatilag egy negatív kritika, tiszteletlenség Isten felé. Nem tudom szebben megfogalmazni a dolgot 
és ezt nagyon sokan teszik úgy, hogy ezt át sem gondolják. Az ajándékot el kell fogadni! Isten azt 
azért adta, mert azt nekünk szánta és mindenkinek személyre szabott ajándékot adott. Hidd el! 

 Amikor te valakinek ajándékot vásárolsz, mire törekszel? Hogy valami olyat adjál neki, ami az ő 
örömére, az ő hasznára van és ami őhozzá illik. Nem illik a szomszédhoz, nem illik a harmadiknak, 
hanem pont neki, tehát igyekszünk így összeállítani az ajándékokat. Én ebben nem vagyok jó, a fele-
ségem ebben sokkal jobb. Úgyhogy ezt mindig rá is bízom, jobb, ha nem hozzám kerül ez a kérdés.  

Akkor Isten mennyivel inkább teszi azt, hogy neked egy olyan ajándékot ad, ami nekem nincs? 
Vagy nekem olyan adatott, ami neked nincs. Ezért gondolkodik Isten a gyülekezetben és szétosztotta 
az ajándékokat, egyenként, ahogy Ő akarta. Így együtt tudjuk képviselni azt az egy egészet, amit 
Isten eltervezett a számunkra. Úgyhogy szükséged van a másikra, szükséged van az ő ajándékára és 
mindannyian növekedünk és fejlődünk ebben! Tehát el kell fogadni! 

Mit illik még az ajándékkal csinálni? Fel is kell bontani. Illik kibontani. Ha Isten adott egy aján-
dékot nekünk, akkor nézzük már meg, hogy milyen ajándékot adott nekünk, amikor a Szent Szel-
lemet adta. Miért adta? Mit hoz az nekünk? Miért jó nekünk, hogy Ő van? Ezt az Igében tudjuk 
megnézni. Tegnap még az is elhangzott, hogy nem illik továbbadni. Erről Isten gondoskodott, is-
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merve az embert, hogy ő azért szeretné ezt továbbadni. Te nem tudod továbbadni ezt az ajándékot, 
mert ezt az ajándékot csak Istentől kaphatjuk meg, mindenki személy szerint. Ez az ajándék nem 
továbbadható.  

Ha valaki úgy gondolja, hogy kézrátétellel ajándékokat tud tovább adni, akkor eltévesztette az 
egészet. Föl lehet gerjeszteni azt, amit te Istentől kaptál. A kézrátétel a Timótheus levélben írva van 
és ez alapján szokták az embereket fölkenni a szolgálatra. Isten ken föl téged a szolgálatra. Amikor 
rád tesszük a kezünket, közösen imádkozunk érted, akkor csak megerősítjük, fölgerjesszük azt, amit 
Isten már beléd helyezett, tehát megint nem a szolgálóé, nem emberé a dicsőség, hanem Istené a 
dicsőség, mert ezt az ajándékot csak Ő tudja odaadni.  

Bonnkét szerettem hallgatni és ő mondta: „Miért hozzám jössz? Én nem tudok neked Szent Szel-
lemet adni. Isten tudja adni. Én nem tudom odaadni neked. Az én ajándékomat én nem tudom neked 
odaadni, mert azt én is úgy kaptam Istentől.” Ne várd, hogy neked majd más ember fog ajándékot 
adni. Igen, az ő ajándékai fognak segíteni a te életedben, akár a te szolgálatodban, a családodban, de 
a te ajándékod az a te ajándékod és azt kell föl gerjeszteni. Te ajándékozott vagy, mert ott van ben-
ned Isten Szelleme, ott van benned Isten ajándéka.  

Ésaiás 44,3. 
3. Mert vizet öntök a szomjúhozóra, és folyóvizeket a szárazra; kiöntöm Szellememet a te 

magodra, és áldásomat a te csemetéidre. 
Énekeljük ezt a dicséretet, tehát ismerjük ezt a részt. A szomjúhozóra vizet öntök. Isten Szelleme 

adja az életet. Isten Szelleme nélkül szárazság van. Ha megnézel egy kis növényt, vagy bármit, ha 
nem kap vizet, ha nem kap öntözést, akkor el fog száradni, ki fog száradni. Ugyanilyenek vagyunk mi 
is. Ha nem kapunk Isten Szellemétől öntözést, bátorítást, biztatást, gyógyulást és beszélhetnénk 
mindarról, amik a Szent Szellemnek az ajándékai, akkor mi is kiszáradunk.  

„Vizet öntök a szomjúhozóra és kitöltöm a Szellememet a te magodra”. Tehát a te gyermekeidre 
is! Áldott vagy! Ugye köszönünk így egymásnak, áldott vagy! Te nem áldott leszel, te áldott vagy! 
Meg kell tanulnunk ezekben az áldásokban élni, ezekben az áldásokban járni és kimeríteni mindent, 
amit Isten belénk helyezett. Ki kell, hogy merítsük!  

Ezékiel 36,26–27.  
26. És adok néktek új szívet, és új szellemet adok belétek, és elveszem a kőszívet testetekből, 

és adok néktek hússzívet. 
Mi az, hogy új szellemet adok belétek? Mi történik? Az, hogy Isten a halott szellem helyett ad egy 

élő szellemet belénk. Amikor újjászülettünk, akkor Isten Szelleme a szellemünkbe költözik. Egy 
szellem vagyunk Ővele, ahogy az Írás írja. Ez nem volt meg az ószövetségben. Elveszem a kőszívet 
a testetekből és adok néktek hússzívet. Miért, az ószövetségben kőszív dobogott itt? Nyilván ezt 
képletesen értjük. Olyan volt a szívük, mint a kő, kemény volt, mert nem volt Isten Szelleme az ő 
szellemükben.  

27. És az én Szellememet adom belétek, s azt cselekszem, hogy az én parancsolataimban 
járjatok és az én törvényeimet megőrizzétek és betöltsétek. 

Előrevetítette Isten, hogy az a szövetség, amiben mi most élünk, ami ott csak ígéret volt, most már 
nekünk valóság, hogy ebben járhassunk és, hogy tudjuk követni a parancsolatait, nem kényszerítésből, 
nem törvényből, hanem engedelmeskedve Isten vezetésének. Isten ránk bízta a döntést. A Szent 
Szellem nem erőszakos, hogy ránk erőszakolja a döntést, mi dönthetünk ellenkezőképpen is, vagy 
megkérdezhetjük Isten Szellemét. Aztán a Mózes 4. részében, most ószövetségi ígéretekről beszélek 
még, ami ma már valóság. Kiválasztott Isten hetven vént. Már ott voltak közel az ígéret földjéhez és 
folyamatosan lázadoztak a pusztában. Lázadtak Isten ellen. Istent okolták azért, hogy még mindig a 
pusztában vannak negyven éve, holott nem Isten helyezte őket oda negyven évig, Ő ki akarta vezet-
ni őket, a saját hibájukból voltak ott, de Isten ellen lázadtak, sőt inkább Mózes ellen.  

Mondta Isten, hogy ne Mózes viselje egyedül ezt a terhet, ezért a Mózesen lévő szellemből adott 
még a hetven vénnek is. Tehát ha azt akarta Isten, hogy szabadok legyenek és a népet tudja vezetni, 
az megint csak Isten Szelleme által történt. Jézus első prédikációja, miután megkísértetett a pusztá-
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ban és felolvas Ésaiás könyvéből, a szülőföldjén Názáretben. Nézzétek meg, hogy mindez igaz. Ha 
igaz volt Jézusra, akkor igaz ez ránk is.  

Lukács 4,18. 
18. Az Úrnak Szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek az 

Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, hogy a 
foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szabadon bocsássam 
a lesújtottakat. 

Most menjünk sorról sorra. Az Úrnak Szelleme van énrajtam. Nyugodtan elmondhatod te is, hogy 
az Úrnak a Szelleme van terajtad. Az Úrnak a Szelleme van énrajtam. Nyugodtan mondjad el. Mire 
kent fel a Szent Szellem? Arra, hogy a szegényeknek hirdessem az Evangéliumot. Jézus a testté lett 
Ige, a testté lett Isten, szüksége volt a Szent Szellemre. Amíg a Szent Szellem rá nem szállt, Jézus 
nem kezdte meg a földi szolgálatát. Ő felkentként, Messiásként szolgált.  

Ez a másik hiba, amit keresztények tesznek, hogy Jézus isteni erejének, istenségének tudják be 
mindazokat a csodákat, amiket tett. Hányszor hallottad már? Jézus ezt megtette, meggyógyította a 
beteget, de te nem tudod! Hányszor hallottad ezt? De Jézus az isteni hatalmából kiüresítette magát. 
Ő nem az isteni hatalmát használta itt a földön, hanem Isten Szellemének erejét a kenet által. Ezért 
mondta Jézus, hogy ti is azokat fogjátok tenni, amiket én tettem, sőt még nagyobbakat is. Miért?  

Jézus egy van és nincs több, Ő a mi Urunk, Ő isteni személy. Tehát Isten és ember. És mi ugyan-
úgy megkaptuk a Szent Szellem erejét, a Szent Szellem kenetét. Ahogy Jézuson munkálkodott a 
Szent Szellem, ugyanúgy munkálkodhat bármelyik hívőn keresztül. Még egyszer mondom, bár-
melyik hívőn keresztül! Mondhatod nyugodtan, az én is lehetek. Én is lehetek. Rajtad keresztül is 
Isten Szelleme képes munkálkodni. Ha te ráteszed a betegre a kezedet, akkor Isten képes meg-
gyógyítani. Nem a te kezed miatt, hanem a te együttműködésed miatt. Hagyod, hogy a Szent Szel-
lem munkálkodjon. Hagyod Istent munkálkodni. Együttműködsz Isten Szellemével. Ezt meg kell ta-
nulnunk! Ne magadra tekints, ne a saját képességedre tekints, mert akkor elbuktál, a rossz helyre 
nézel. Isten Szelleme ott van benned, ott van rajtad. Amikor hagyod, hogy Isten Szelleme munkál-
kodjon rajtad keresztül, mert egy engedelmes edénye vagy Istennek, akkor Ő el tud végezni olyan 
munkát, amit te meg én soha nem tudunk elvégezni. Úgyhogy meg kell hagyni az elsőséget Neki.  

Menjünk tovább, az Evangélium hirdetése. Én nem tudok bizonyságot tenni. Vannak dolgok, 
amiket be kell gyakorolnunk. Tehát Isten Szelleme fogja őt meggyőzni, de ha én butaságokat mon-
dok és nem Isten Szellemével működök együtt és nem az isteni fajta kijelentés hangzik el, hanem 
valami más, akkor károkat tudok okozni. Meg kell tanulnunk bizonyságot tenni. Vannak dolgok, 
amiket meg kell tanulnunk, az elménket meg kell újítani és igen, meg kell tanulni bizonyságot tenni 
Jézusról. A Szent Szellem majd el fogja végezni a munkát, de ahhoz minket használ és ha ezt 
rosszul tesszük, akkor bizony korlátozzuk Isten munkáját.  

A töredelmes szívűeket meggyógyítsam, hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek, a vakok sze-
meinek megnyílását, hogy szabadon bocsássam a lesújtottakat. Isten Szelleme által, a kenet által. A 
kenet végzi el mindezt ugyanúgy a te életedben, mint ahogy Jézuson keresztül is munkálkodott. 
Jézus ezért választotta a tanítványokat. 

 Sokat gondolkodtam és gondolom ti is, hogy miért nem a zsidók teológiájáról a legkiválóbb ta-
núlókat válogatta ki, hanem egyszerű munkás, egyszerű halász embereket választott ki tanítványul. 
Pontosan azért, hogy ne az emberi elme és ne az emberi gondolkodás kerüljön előtérbe, hanem Isten 
dicsőíttessék meg rajtuk keresztül. Tizenkét tanulatlan ember, tehát aki abban a korban nem szá-
mított tanultnak, egyszerű munkásembereken keresztül, ma kétezer év óta még mindig a Krisztust 
hirdetjük. Ők voltak az oszlopai és ha rajtuk keresztül ezt Isten el tudta végezni, akkor rajtad ke-
resztül is tud munkálkodni és tudja vezetni az életedet.  

Tehát a Lukács evangélium 4. részében ezt olvastuk. Ezékielben is olvassuk, hogy a száraz 
csontok megelevenedtek, amikor Isten elhívta prófétának Ezékielt. Isten Szelleme által történt. Nem 
Ezékiel végezte, hanem Isten Szelleme Ezékiel prófétán keresztül. Ha összesítjük az egészet, akkor 
Isten, amit az Ószövetségben megígért, az nekünk ma igen és ámen, az nekünk ma egy valóság. 
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Megígérte a Szent Szellem kitöltését, ajándékát, amelyet az Újszövetségben látunk beteljesedni. 
Ezek az ígéretek nem csak az apostoloknak szólnak, ez egy nagyon fontos dolog, hanem minden 
hívőnek.  Ahogy az Apostolok cselekedetei, vagy Pál levelei is mind alátámasztják, amit az Igében 
olvasunk. Nézzük meg, hogy Jézus mit mondott. Jézus igazolta az ószövetséget, betöltötte az ószövetséget.  

János 14,16–17. 
16. És én kérem az Atyát, és más Vigasztalót ád néktek, hogy veletek maradjon mindörökké. 
Megállnék egy pillanatra. Jézus imádkozik. Mondja a tanítványainak, hogy kérem az Atyát, hogy 

más Vigasztalót adjon nektek, hogy veletek maradjon mindörökké. Itt a mindörökkére szeretném a 
hangsúlyt helyezni. Sokan úgy gondolják, hogy a Szent Szellem azért adatott, vannak ilyen keresz-
tény testvéreink, hogy csak azért, hogy amíg kész nincs az Újszövetség, addig kell a Szent Szellem, 
utána már nem kell. Itt az van, hogy mindörökké. A Szent Szellem nélkül nem tud terjedni az 
Evangélium.  

17. Az igazságnak ama Szellemét: akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt és nem 
ismeri Őt; de ti ismeritek Őt, mert nálatok lakik, és bennetek marad. 

Itt még egy igazságot állít a Biblia, hogy Ő az igazság Szelleme, Ő elvezet minket minden igaz-
ságra. Senki más ezt nem tudja megtenni. Minden igazságra nem tud elvezetni, csak Ő. A világ be 
nem fogadhatja, mert nem látja Őt és nem ismeri Őt. A Biblia egy állítást tesz: de ti ismeritek Őt. 
Miért? Mert nálatok lakik és bennetek marad.  

Mikor valamelyik hívő azt mondja, hogy őt Isten elhagyta, akkor nem tudja, hogy miről beszél. 
Akkor pontosan az ellenkezőjét mondja annak, amit Jézus tanított. A Szent Szellem nem fog téged 
elhagyni. Isten soha nem fog téged elhagyni, mert Ő mindig ott van veled, ott van benned. Ő mindig 
a te javadon munkálkodik. Ezek Jézusnak a szavai:  

János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő mindenre 

megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam néktek. 
Most itt megint megállnék egy pillanatra. Ez megint egy tévhit keresztények körében. Nincs 

szükségem a közösségre, nincs szükségem az igehallgatásra! Van, aki azt mondja, hogy nem kell 
nekem klubba járnom ahhoz, hogy a Szent Szellem tanítson engem, meg hogy tanuljak, de ezek 
megint ilyen saját elképzelések. Ez megint egy eltorzított sátáni gondolkodás, mert ellene mond szá-
mos más Igének.  

Azt mondja: Eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam nektek. Amit Jézus mondott – Őt 
hogy hívjuk a Bibliában? Ige. Tehát mit fog eszünkbe juttatni? Azt, amit hallottunk. Tehát amit nem 
hallottál, azt nem fogja eszedbe juttatni soha a Szent Szellem. Ezért van szükségünk arra, hogy ta-
nuljunk, ezért van szükségünk arra, hogy a Bibliát tanulmányozzuk. A Szent Szellem nem fog téged 
megtanítani például autót vezetni sem. Csak mondom neked, hogy egy kicsit furán gondolkodnak 
az emberek. Ahhoz, hogy valaki megtanuljon autót vezetni, ahhoz el kell menni egy tanfolyamra, le 
kell vizsgázni, meg kell ismerni a KRESZ-t, stb.  

Úgy gondolják emberek, hogy itt semmit nem kell tanulnunk, mert majd a Szent Szellem minket 
mindenre megtanít, de nem így olvassuk a Bibliát. Amiket mondtam nektek, tehát az Igéket fogja, 
amiket hallottunk, amiket Jézustól hallottunk. Ha az Igét olvassuk, akkor Jézust hallgatjuk. Ha azt 
akarjuk, hogy Isten szóljon hozzánk, akkor nagyon egyszerű, föllapozzuk a Bibliánkat és elkezdjük 
olvasni az Igét és élővé kell váljon az az Ige, amikor olvassuk. Senki más nem tudja megeleveníteni, 
csak Isten Szelleme.  

Sok mindent megtanulhatunk, kielemezhetünk, kiokoskodhatunk a Bibliából, megnézhetjük, hogy 
volt akkor, hogy van ma, de igazából, ha Isten Szelleme nem lehel rá erre az egészre, akkor csak egy 
üres betű. A betű megöl és a Szellem az, ami megelevenít.  A 15,26-ot szeretném elolvasni még 
egyszer.  

János 15,26. 
26. Mikor pedig eljön majd a Vigasztaló, akit én küldök néktek az Atyától, az igazságnak 

Szelleme, aki az Atyától származik, Ő tesz majd énrólam bizonyságot.  
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Amikor hirdetjük az Igét, amikor az elveszettek Krisztushoz jönnek, amikor imádkozol valakiért és 
meggyógyul, amikor Isten Szellemétől kérsz útmutatást és kijelentést, az mind-mind Jézusról tesz 
bizonyságot. Arról, hogy Ő él és feltámadt. Hiszen ez a keresztény hitünk alapja, Jézus feltámadása. 
Mindez ott van neked. A tanítványok kétségbeestek, mert nem értették, ha elmegy Jézus, az miért 
lesz nekik jó? Azért, mert Jézus egy fizikai testhez volt kötve, Ő csak egy helyen tudott lenni, a fi-
zikai testében, de a Szent Szellem által minden testben lakozást vesz, a Szent Szellem mind-
annyiunkkal ott van, a Szent Szellem mindannyiunkon keresztül munkálkodik, mindannyiunkat 
vezeti. Az életünk minden pillanatát szeretné vezetni. Ő szeretne ott lenni mindenhol, ami csak tör-
ténik. Őt érdekled. Lehet, hogy mások nem érdeklődnek irántad annyira, vagy úgy gondolod, hogy 
magányos vagy és senkit nem érdekelsz. Egy valaki biztos van, akinek nagyon fontos vagy, aki 
szeretné tanácsolni az életedet, aki szeretné a javadat. Ő a Szent Szellem! Ő az örök társunk és Ő 
örökké ott van bennünk és örökké ott van velünk. Úgyhogy semmi oka nincs senkinek semmilyen 
elkeseredésre, mert Ő a Vigasztaló. Ő az, aki tud nekünk segíteni. Azt mondja Jézus itt, a János 16,7-
ben: 

János 16,7.  
7. De én az igazat mondom néktek: Jobb néktek, hogy én elmenjek: mert ha el nem megyek, 

nem jön el hozzátok a Vigasztaló: ha pedig elmegyek, elküldöm Őt tihozzátok.  
Jézusnak el kellett mennie, Jézusnak kereszthalált kellett halnia és be kellett teljesítenie az ember 

megváltását ahhoz, hogy Isten a Szellemét ki tudja tölteni az Ő edényeibe.  
János 16,13. 
13. De mikor eljön Ő, az igazságnak Szelleme, elvezet majd titeket minden igazságra. Mert 

nem magától szól, hanem azokat szólja, amiket hall, és a bekövetkezendőket megjelenti néktek.  
Talán kellene egy kicsit többet gondolkodnunk ezen, hogy elvezet minket minden igazságra. Na-

gyon sokszor hoztunk rossz döntést az életben és általában azért, mert kihagytuk Istent a dön-
téseinkből, kihagytuk a Szent Szellemet. Azt tudnod kell, hogy amikor valamit szeretnél megtudni, 
szeretnél döntésre jutni valamiben, nem hagyhatod ki Isten Szellemét. Senki nem tudja jobban, 
hogy mi az, ami a legjobban a te javadat szolgálja. Mi az, ami számodra a lehető legjobb. Isten job-
ban tudja, mint te magad. Bizony ezeket a lehetőségeket egyszerűen ki kellene használnunk. Hiszen 
ott van bennünk valaki, aki sokkal okosabb, mint a mesterséges intelligencia, sokkal többet tud és 
meg tud neked mondani mindent, mert az adatbázisa sokkal nagyobb, mint amit emberek hoztak 
létre. Biztos, hogy pontos információt fog neked adni.  

Ehhez viszont kell nekünk nyitott fül, kell együttműködés. Minél jobban együttműködünk Isten 
Szellemével, annál jobban tudjuk venni a vezetését. Őt nem halljuk meg a nagy zajban, hanem tény-
leg el kell csendesednünk, időt kell töltenünk vele. A kapcsolatok is erről szólnak, hogy időt töltünk 
egymással. Ha nem töltünk időt egymással, az nem igazi kapcsolat. Ezért mennek tönkre például a 
házastársi kapcsolatok, mert nem töltenek talán elég időt egymással. Akik egykor szerették egy-
mást, később pedig ellenségként kezelik egymást, végén a válóperes bírónál kötnek ki.  

Isten Szelleme nagyon jó partner, Ő nem sértődik meg, de ha úgy van, akkor egy kicsit hátralép, 
azt mondja, hogy ne szomorítsátok meg Isten Szellemét. A Biblia ezt tanítja, hogy megszomorodhat 
Isten Szelleme. Jó, ha nincs rám szükséged, akkor én nem tolakodok, akkor én hátralépek! A jó dolog 
az, hogy vissza lehet térni és ez a kapcsolat újra élővé válhat. Minél inkább a szokásunkká tesszük az 
Istennel való kommunikációt, az Igében való elmélyedést, a vele való közösséget, annál jobban al-
kalmassá válunk arra, hogy vezetettek legyünk. Ahhoz, hogy vezetettek tudjunk lenni, jó követőnek 
kell lennünk, követni kell Isten Szellemét.  

János 7,37–39. 
37. Az ünnep utolsó nagy napján pedig felálla Jézus és kiálta, mondván: Ha valaki 

szomjúhozik, jöjjön énhozzám, és igyék.  
A Szent Szellem, mint a víz szimbóluma is megjelenik a Bibliában. 
 38. Aki hisz énbennem, amint az Írás mondotta, élő víznek folyamai ömlenek annak 

belsejéből.  
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Nyilván nem az élő víz fog kijönni belőlünk, hanem Isten Szellemének az ereje, a bölcsessége, a-
zok a szavak, amiket Isten ad a mi szánkba és vezet bennünket.  

39. Ezt pedig mondja vala a Szellemről, akit az Őbenne hívők vesznek majd: mert még nem 
adatott a Szent Szellem; mivelhogy Jézus még nem dicsőítteték meg.  

Még el is magyarázza a Biblia, hogy a Szent Szellemről van szó. Ez most már megtörtént! Mindezek 
igazságok! Jézus a tanítványait nem küldte ki a Szent Szellem nélkül Igét hirdetni. A János 20,22-ben 
azt olvassuk: 

János 20,22. 
22. És mikor ezt mondta, rájuk lehele, és monda nékik: Vegyetek Szent Szellemet:  
Még Jézus meg sem halt és ők Szent Szellemet kaptak, úgy küldte ki őket az Úr szolgálni. Ezek 

az Igék mind nagyon jól mutatják, hogy Jézus milyen fontos szerepet szánt a Szent Szellemnek az 
Őt követők életében, mint Vigasztaló, tanító, erőforrás, az igazság kijelentője. Ő él mibennünk!  

Az Újszövetségben több példát is találunk arra, hogy a Szent Szellem ajándékai, a karizmák nem 
csak az apostolok szolgálatában működtek, hanem más hívők által is. Nagyon sokszor a hívők alul-
értékelik, alábecsülik magukat. Hát ki vagyok én, hogy valakinek Jézusról beszéljek? Nem vagyok 
pap, nem vagyok eléggé képzett és mindenféle kifogást szoktunk használni erre. Viszont van valaki, 
aki benned él, aki tud téged használni, ha hagyod magad. Ő az, aki alkalmassá tesz minket a szentek 
örökségében való részvételre a világosságban, olvashatjuk ezt a Kolosse levélben is.  

Nézzünk példákat. Istvánról hallottatok sokan, diakónus volt. Választottak hét diakónust. Az 
Apostolok cselekedetei első részében azt olvassuk, hogy a hívők egy olyan közösséget alkottak ott 
és akkor, hogy beadták minden vagyonukat és odaszánták magukat Istennek. A görögül beszélő zsi-
dó asszonyok is beadták, csak nem volt megfelelő ellátásuk. Ezért mondta, hogy akkor válasszatok 
magatoknak segítőket, diakónusokat. A diakónus annyit jelent, hogy segítő. Magatok közül vá-
lasszatok, akik beszélnek görögül is, beszélnek héberül is, hogy mindenkinek meglegyen a meg-
felelő ellátás. Így esett választás Istvánra és Fülöpre, akik diakónusok voltak.  

Az Apostolok cselekedeteiben mit olvasunk erről az Istvánról? Mi volt a feltétele annak, hogy va-
lakit segítőként kiválasszanak? Hittel és Szent Szellemmel teljes férfiú volt. Tehát ez a két alapvető 
dolog, aminek meg kellett lennie. Azt mondja az Írás, hogy nagy csodákat és jeleket cselekedett a 
nép között. Sokan azt mondják, hogy csak az apostolokon keresztül történnek ilyen dolgok. István 
nem volt apostol, egy segítő volt, amilyen bárki lehet a gyülekezetben, vagy bárki lehet bárhol, de 
nem ez minősítette őt arra, hogy nagy jelek, nagy csodák történjenek általa, hanem az, hogy hittel és 
Szellemmel teljes férfiú volt.  

Ugyanúgy azt mondja az Írás, hogy teljesedjetek be Szent Szellemmel. Lehetünk teljesek Szent 
Szellemmel, vagy lehetünk nem teljesek Szent Szellemmel. A Szent Szellem bennünk lakhat úgy, 
hogy figyelmen kívül hagyjuk, hogy ott van az életünkben. Például Fülöp is egy evangélista volt, 
aki diakónus volt. Az evangélista annyit jelent, hogy örömhírhordozó, bármelyikünk lehet evan-
gélista. Ma a karizmatikus mozgalmakban szívesen címkézik fel az embereket, ragasztgatnak kü-
lönféle címkéket emberekre, hogy ez apostol, az meg evangélista. Ezek az ajándékok egyébként a 
Szent Szellem ajándékai. Bármelyik ajándék lehet bármelyik hívőé. A cél ott is meghatározott, hogy 
Krisztus Testének az építésére adatott. Isten mind arra adta, hogy épüljünk, hogy te épüljél, hogy én 
épüljek. A hívőkért, a Krisztusban levőkért adatott minden, maga Krisztus is. Ő azért jött, hogy 
mindent odaadjon nekünk. A kulcs ahhoz, hogy áldott életet tudjunk élni, hogy azok az ígéretek, 
amiket Isten ígért nekünk, igenné és ámenné legyenek az életünkben, ahhoz az kell, hogy tényleg 
együttműködjünk Isten Szellemével és megtegyük azt, amire Isten Szelleme vezet bennünket.  

Fülöp evangélistáról mit ír az Írás? A 8. fejezetben olvassuk az Apostolok cselekedeteiben, hogy 
jelek és csodák történnek és álmélkodnak vala. Fülöp Samáriában hirdette az Evangéliumot pogá-
nyoknak, diakónus, segítő volt. Bátorítalak és biztatlak téged, hogy igenis hagyd, hogy használjon 
Isten! Hagyd, hogy Isten Szelleme munkálkodjon rajtad keresztül! Pál apostol nem apostolként 
kezdte. Őt Isten elhívta, de csak később nevezi őt a Biblia apostolnak, kiküldték az antiokhiai gyü-
lekezetből. Az első missziós útja, az első evangelizációs útja Dél-Galáciába vezetett.  Csak később 
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nevezi őt a Biblia Pál apostolnak. Az apostol annyit jelent, hogy küldött. Azért lett apostol, mert el-
hívta Isten, majd kiküldte a gyülekezet. Az Apostolok cselekedetei 14-ben azt olvassuk, hogy pré-
dikálja az Evangéliumot Pál apostol. Ott volt egy anyja méhétől fogva tehetetlen ember és Pál látta, 
hogy van hite. Nem tudom, hogy miről prédikált, mert azt nem írja az Írás, csak bizonyságot tett 
Jézus Krisztusról és látta, hogy az embernek van hite. Azt mondta neki, hogy állj föl a lábadra és 
járj! Ezt az Evangélium ereje, a Szent Szellem ereje végezte el.  

Amikor Isten Igéjét szóljuk, amikor hittel és Szellemmel teljesen szóljuk Isten Igéjét, erővel, ha-
talommal, ahogy Jézus prédikált, a Szellem ereje működésbe lép. Mi különböztette meg Jézust a 
farizeusoktól? Rabbinak hívták a farizeust is, rabbinak hívták annak idején Jézust is. Azt mondták, 
hogy nem úgy beszél, mint a farizeusok, hanem erővel és hatalommal beszél. Ki adta Jézusnak az 
erőt és a hatalmat? A Szent Szellem. Ő a Szent Szellem erejével szolgált. Ma ugyanaz a helyzet. Ha 
mindezt meg akarjuk tenni a Szent Szellem ereje nélkül, akkor az kudarc lesz. A Szent Szellem vi-
szont nem vall kudarcot. Ő ott van bennünk, ott van velünk, szeretne vezetni bennünket. Minden ré-
szét szeretné vezetni az életünknek.  

Látjuk, hogy a Szent Szellem ajándékai nem kizárólag az apostolok számára lettek fönntartva. 
Ezek is téves elképzelések, hogy ezt Jézus tette, azt meg Péter apostol tette, de Jézus is meghalt, 
mert fölfeszítették. Azt már elfelejtik, hogy föl is támadt közben, mert ez a keresztény hitünk alapja, 
hogy Jézus ma is él! Tehát nem halott! Az apostolok viszont halottak, ők meghaltak! Akkor most 
megáll az Evangélium, mert az apostolok meghaltak, az ő idejük letelt, akkor megállt az idő, most 
már nincs szükség a Szent Szellemre, kidobjuk a Szent Szellemet? Nem számítanak a karizmák, nem 
számítanak az ajándékok? Ez óriási tiszteletlenség Isten felé! 

 Ezek a megtévesztések jelen vannak sajnos a mai keresztény testvéreink között is. Ez egy teljesen 
téves teológia és teljesen ellene mond annak, amit Jézus mondott. Igenis, a Szent Szellem állandóan 
és folyamatosan benne van az újjászületett hívőben és cselekedni, mozdulni akar. Isten Szelleme 
nélkül nem tudunk elvégezni semmit ebben a nyomorult világban, mert erre a szárazra tényleg víz 
kell és olyan élő víz, amely élővé teszi a megromlott dolgokat. Tehát itt szellemi ajándékokról van 
szó és ezek az ajándékok is ott vannak benned.  

Az ajándékokat két részre kell osztani és itt vannak tévedések. Vannak a szellemi ajándékok, a-
mik adattak minden hívőnek és vannak külön szolgálati ajándékok, amik nem adattak minden 
hívőnek, de bármelyik ajándék működhet bármelyik hívőn keresztül. Rajtad keresztül is! Akár el-
hangozhat rajtad keresztül prófécia, elhangozhat rajtad keresztül az Evangélium, vagy bármi más. 

A Szellem ajándékai az 1Korinthus 12-ben vannak fölsorolva, de nem csak ennyi ajándéka van a 
Szent Szellemnek. Például a bölcsesség beszéde bármelyik hívő életében megnyilvánulhat. Az 
ismeret beszéde is a Szent Szellem ajándéka. A hit ajándéka. A gyógyítások ajándékai. A csodatévő 
erők. A prófétálás. A szellemek megkülönböztetése. A nyelveken szólás. Akár a nyelvek ma-
gyarázata is. Ezek minden hívőnél ott lehetnek. Ezek nem szolgálati ajándékok, ezek a Szent Szel-
lem ajándékai.  

Vannak a szolgálati ajándékok, azt az Efézus 4-ben olvassuk. Az apostol, a próféta, az evan-
gélista, a pásztor, a tanító, de a prófétálás nincs semmi ilyen elhíváshoz kötve. Prófétálhat bárki. A-
zon kívül a Római levélben is olvasunk néhány ajándékról, s prófétálásról, a szolgálatról. Össze-
számoltuk egyszer itt az egyházban, hogy harmincféle szolgálat van. Nem is hinnéd, én is meg-
lepődtem, amikor összeszámoltam. Van, aki a hangosítással foglalkozik, van, aki imádkozik, van, 
aki dicsőít és sorolhatnánk tovább. Nagyon sokféle szolgálat van. Börtönszolgálat, kórházszolgálat. 
Ez mind-mind a Szent Szellem elhívása. Bármelyik hívőnek az elhívása lehet. A vezetés, az elöl-
járás, a könyörületesség, irgalmasság gyakorlása, a Róma 12,8-ban olvassuk. Ezek is mind-mind a 
Szent Szellem ajándékai. Tehát a Szent Szellem ajándékok főként a Szent Szellem természetfeletti 
megnyilvánulásai, míg a szolgálati ajándékok kimondottan a gyülekezet hosszú távú építését, 
vezetését segítik.  

Istennek megvan a célja mindennel. A te személyes életedben ott van a Szent Szellem, munkál-
kodni akar, vezetni akar téged az életed minden területén. A nyelveken szólás kapcsán is kétfelé 
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lehet venni a dolgot. Az egyik, amikor a gyülekezeti alkalmak során használják a nyelveken szólást, 
vagy valaki az egyéni imaéletében használja ezeket az ajándékokat, a Szent Szellem ajándékait. A 
Róma 8,26-ban látjuk, hogy az minden hívőnek adatott. Nagyon sok drága hívő várja, hogy majd 
Isten Szelleme mikor tölti őt be. Akkor, amikor kéred! A Biblia mondja az 1Korinthus 14-ben, ezt 
föl is olvasom, mert nagyon fontos. Sokan várnak még mindig a Szent Szellemre. A 12. részben le 
vannak írva a szellemi ajándékok. A 13. részben, ami a szeretet himnuszaként híresült el, azok is a 
szolgálati ajándékokhoz tartoznak, hiszen a 14. fejezet azzal kezdődik, hogy kövessétek a szeretetet. 
Kövessétek a szeretetet! Isten maga a szeretet! 

1Korinthus 14,1–3. 
1. Kövessétek a szeretetet, kívánjátok a szellemi ajándékokat, leginkább pedig, hogy 

prófétáljatok.  
2. Mert aki nyelveken szól, nem embereknek szól, hanem az Istennek; mert senki sem érti, 

hiszen a Szellem által szól titkokat.  
3. Aki pedig prófétál, embereknek beszél épülésre, intésre és vigasztalásra.  
Tehát a Szent Szellemet kérnünk kell. Ha kérjük, akkor megkapjuk Őt. Írja az Írás, hogy kérjetek 

és adatik néktek. Tehát bárki, aki kéri a Szent Szellemet, annak Isten odaadja Őt. Kérni kell! Pünkösd 
napján mi történt? Mindenkire kitöltetett a Szent Szellem és mindenki szólt nyelveken, kivétel nél-
kül. Tehát ez a Szent Szellem ajándéka, de nekem kell megtenni a hitlépést. Isten Szelleme bennem 
van, akkor beszélek nyelveken és elkezdem kiejteni az első szavakat. A Szent Szellem majd fogja 
vezetni a többit.  

A Róma 8,26-ot semmiképpen nem szeretném kihagyni, mert nagyon sok jó dologtól vonjuk meg 
magunkat, amikor nem imádkozunk nyelveken. Pál apostol azt mondja, hogy mindannyiótoknál 
többet imádkozok nyelveken. 

Róma 8,26. 
26. Hasonlatosképpen pedig a Szellem is segítségünkre van a mi erőtlenségünkben. Mert azt, 

amit kérnünk kell, amint kellene, nem tudjuk; de maga a Szellem esedezik miérettünk 
kimondhatatlan fohászkodásokkal.  

Magadért imádkozol, amikor nyelveken imádkozol és ez az az ima, amit nem tudsz eltéveszteni, 
amikor nyelveken szólsz. Isten ad neked kijelentést, megoldásokat hoz az életedbe, gyógyulást hoz. 
Legyünk tudatában jobban! Tudom, hogy már nagyon sok mindent hallottunk a Szent Szellemről, 
nagyon sok mindent tudunk Róla, de mégis, valahogy jobban kell tudatosítani és a mindennapi 
életünk részét kell képeznie. Időt kell töltenünk Isten Szellemével és fognak jönni a megoldások az 
életünkbe. Isten Szelleme fogja hozni a megoldásokat. Jönnek a válaszok a kérdésekre. Azt mondja, 
hogy minden igazságra el fog vezetni, minden igazságra. Szeretnénk megtudni az igazat a hírekből, 
az újságból, a médiából, meg nem tudom honnan, de csak féligazságok jönnek. A teljes igazságra 
csak Isten Szelleme tud elvezetni bennünket.  

Köszönöm az Úr kegyelmét, hogy erről szólhattam! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
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